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Zusammenfassung: Es wird über die Verbreitung von Elymus elongatus (Host) Runemark

subsp. ponticus (Podp•ra) Melderis in Hessen und benachbarten Bundesländern berichtet.

Die Art wird seit 1982 beobachtet. Herkunft und Einbürgerungstendenz sowie mögliche Ver-

wechslungen mit Elymus hispidus (Opiz) Melderis werden diskutiert. Zu den 45 Fundorten

werden detaillierte Angaben gemacht, um Einbürgerung und mögliche Ausbreitung rekon-

struieren zu können. Eine Punktrasterkarte ist als Verbreitungsübersicht beigefügt.

Pontian couch grass, Elymus elongatus (Host) Runemark subsp. ponticus (Podp•ra) Melderis,

in Hesse and adjacent federal states.

Summary: This report is concerned with the spreading of Elymus elongatus subsp. ponticus

in Hesse and adjacent federal states. The species has been under observation here since

1982. Its origin, naturalization tendency and the possibility of its being mistaken for   

Elymus hispidus (Opiz) Melderis are discussed. A detailed description is given of the 45

sites so that further naturalization and expansion can be reconstructed. The report con-

tains an outline map of the sites.
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